
Protokoll Samrådsmöte i ÄFO2   Floda 2022-03-29 

 

Kallade: Samtliga ÄSO 

Icke närvarande: Mälarmården Västra, Barva/Kjula, N. Vingåker, Näshulta 

 

1. 

Ordförande hälsar samtliga välkomna och presenterar kvällens dagordning. 

 

2. Genomgång av avskjutning älg. 

Samtliga närvarande ÄSO redogjorde för hur årets avskjutning gått. Man 

redogjorde även för hur man upplever att Kron, dov, vildsvin och rådjur 

förekommer inom ÄSO. Detta gjordes med +/- eller = för att se om stammarna 

ökar/minskar eller är på samma nivå som året innan. 

 

ÄSO Älg Kronvilt Dov vilt Vildsvin Rådjur 
NV.Gåsinge Enligt plan Ökat Minskat Minskat God 

tillgång 
Mälarmården -5 vuxna   -4 

kalvar 
Dåligt med 
hind och 
kalv 

Minskat Minskat  

Hedmossen -2 kalvar, 
vikande 
tjurandel, 
dåligt med 
kalvar. Stora 
vargproblem 

Bra, 
fördelat på 
halva 
arealen 

Sporadiskt 
på halva 
arealen. 

Minskat Lika som 
tidigare år 

Granhed Enligt plan. 4 
vuxna i övrig 
dödlighet 

Lika som 
tidigare år 

Ökat Minskat Ökat 
 

Julita/Floda Enligt plan. 
Något 
ökande stam 

Minskat  Minskat  



ÄSO Älg Kronvilt Dovvilt Vildsvin Rådjur 
Floda/ 
Sköldinge 

-5 kalvar Minskat Lika som 
tidigare år 

Minskat Lika som 
tidigare år 

Husby/ 
Rekarne 

-1 kalv Ökat Ökat Minskat 
 

 

Eskilstuna 
Norra 

Enligt plan. 
Bra tillgång. 
Stora tjurar 

Ökat Sporadiskt 
Lokalt 

Minskat Lika som 
tidigare år 

Gripsholm 
Södra 

Något sämre 
med kalv 
Stor 
påverkan av 
varg 

Ökat Lika som 
tidigare år 

Minskat  

Berga/Länna Dålig 
föryngring. 
Ont om kalv 

Lika som 
tidigare år 

Ökat Minskat Lika som 
tidigare år 

Gripsholm 
Norra 

Enligt plan. 
Övrig 
dödlighet på 
8 djur. Något 
ökande stam 

Ökat  Minskat Lika som 
tidigare år 

Härad Gott om älg i 
flera år. Gott 
om kalv 

Lika som 
tidigare år 

Ökat Lika som 
tidigare år 

Ökat 

Strängnäs 
Norra 

Enligt plan 
Bra med älg 

 Ökat Minskat Lika som 
tidigare år 

Selaön 8 st i övrik 
dödlighet. 
Bromsade 
lite på kalven 

Sporadiskt Ökat Minskat Minskat 

NV Vingåker Ser bra ut på 
älg sidan 

Lika som 
tidigare år. 
Inte 
fördelat på 
hela 
området 

Lika som 
tidigare 
år. Gott 
om  

Minskat Ökat 



ÄSO Älg Kronvilt Dovvilt Vildsvin Rådjur 

S Vingåker 
 

Lite trögt 
med kalvarna 

Kron i ena 
kanten av 
omr. 
Ganska 
hög avskj 

Ökat Minskat Ökat 

Humledalen Inga kalvar Ökat Ökat Minskat Lika som 
tidigare år 

Näshulta Lite dåligt på 
kalvsidan 

Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare år 

Minskat Lika som 
tidigare år 

Ärla- 
Stenkvista 

Något efter 
plan. 
Medvetet 
mindre 
tilldelat 

Lika som 
tidigare år 

Sporadiskt Minskat Ökat 

 

 

Genomgången visar att vildsvinen har minskat i hela ÄFO2. Dov viltet har 

däremot ökat i nästan hela ÄFO. Kronviltet håller sig på samma nivå som 

tidigare eller något ökande. I flera ÄSO så är kronviltet inte fördelat över hela 

ÄSO. På älgsidan så är det lite upp och ner. Sammantaget så kan man säga att vi 

måste fokusera mer på kalvarna och få upp tjurandelen. 

 

3. Älgobs 

Hur får vi upp antalet OBS timmar? Det är viktigt att vi får upp antalet timmar 

för att få bra underlag. Nya preliminära siffror från SLUs nya system tyder på 

att vi har ca 5,13 älgar/ 1000 ha. Målet är 5/1000. Sammantaget av dom 

diskussioner som var är att dom ÄSO som har flest antal timmar rapporterat så 

har man där ”hotat” med indragen tilldelning till kommande år. Piskan verkar 

vara den bästa moroten i detta fall. Det pratades också om en bra 

”inventeringsmetod” som Gripsholm Norra gjorde. Två dagar i en vecka i april 

och två dagar under en vecka i maj så satt man ute och räknade allt vilt man 

såg. Varje gång satt man ute 2 timmar. På det viset så kunde man följa 

stammarna. Detta kan vara ett bra komplement till OBS och övrig inventering. 

 



4. Kronvilt 

Avskjutningen ligger på ungefär samma nivå som tidigare. Kronviltet ökar i vissa 

delar medan det minskar något i andra. Det är viktigt att man gör realistiska 

planer. Planen är just en plan och inte en tilldelning. 8 av 20 ÄSO ligger under 

74% i måluppfyllnad. Ange minsta antalet kalvar i planen, man skjuter sällan 

mer än 50% av kalvarna. Det viktiga är att göra realistiska planer utifrån obs 

och tidigare avskjutning. Använd Ektörne. 

 

5. Johan Varenius 

Johan Varenius från Agro Sörmland höll ett föredrag om framtidens 

klövviltsförvaltning. Han pratade lite om dom svårigheter som finns i Sörmland 

med stora viltstammar av samtliga klövvilt. I södra länet så sköts det ca 100 

djur/1000 Ha. Det är viktigt med olika former av inventeringar, där har ÄSO en 

stor uppgift att fylla med den lokala kunskapen om viltet och biotopen. 

Avskjutningen av älg har minskat, sett över 20 år. Kronavskjutningen har 

stannat av något, men på en hög nivå. Avskjutningen på dovvilt har ökat.  

 

6. Övriga frågor 

Det blev lite diskussion om rovviltet och rovviltsförvaltningen. När får vi 

licensjakt på varg? Känslan i ÄFO är att antalet ökar, snabbt. 

En uppmaning var att prata med sina ÄSO grannar om vilka djur som skjuts. Om 

ett ÄSO vill öka på sin tilldelning så kan en bra idé vara att ha en dialog med 

ÄSO runt om hur dom upplever att det ser ut. Det är samma älg som rör sig 

mellan flera ÄSO.  

 

Janne tackade samtliga för kvällen och avslutade mötet. 

 

 

Ärla 2022-04-04 

Johan Nilsson 


